

16. What was the number of (a) Chiefs (b) Assistant Directors (c) Associate Directors (d) Director Generals (e) Assistant Chief Statisticians (or Assistant Dominion Statisticians) in Statistics Canada as of March 31 (i) 1968 (ii) 1972 (iii) 1975 (iv) 1976?—Sessional Paper No. 302-2/885.

Mr. Goodale, Parliamentary Secretary to the President of the Privy Council, presented,—Returns to the foregoing Orders.

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Pursuant to Standing Order 58, Mr. Broadbent, seconded by Mr. Nystrom, moved,—That this House condemns the Government for its failure to take seriously the recommendations made year after year by the Auditor General, and calls on the Government (a) to take steps to ensure that the annual financial reports of all Crown Corporations are referred to the appropriate committees of the House of Commons;

(b) to provide the Standing Committee on Public Accounts with adequate staff so that it can do its job thoroughly; and

(c) to appoint immediately a Comptroller General as recommended in the Auditor General's Report for the fiscal year ended March 31, 1976.

And debate arising thereon;

By unanimous consent, the House reverted to "Motions".

By unanimous consent, on motion of Mr. Cullen, seconded by Mr. Guay (St. Boniface), it was ordered,—That the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs be permitted to hear evidence respecting Statistics Canada, while considering the items for Supplementary Estimates "B" already referred to the Committee.

Debate was resumed on the motion of Mr. Broadbent, seconded by Mr. Nystrom,—That this House condemns the Government for its failure to take seriously the recommendations made year after year by the Auditor General, and calls on the Government (a) to take steps to ensure that the annual financial reports of all Crown Corporations are referred to the appropriate committees of the House of Commons;

(b) to provide the Standing Committee on Public Accounts with adequate staff so that it can do its job thoroughly; and

(c) to appoint immediately a Comptroller General as recommended in the Auditor General's Report for the fiscal year ended March 31, 1976.

After further debate, proceedings on the motion expired.

A Message was received from the Senate informing this House that the name of the Honourable Senator Davey has

16. Combien d'employés de Statistique Canada occupaient les postes de a) chefs, b) sous-directeurs, c) directeurs adjoints, d) directeurs généraux, d) statisticiens en chef adjoints (ou statisticiens adjoints du Dominion) le 31 mars (i) 1968 (ii) 1972 (iii) 1975 (iv) 1976? (Document parlementaire n° 302-2/885).

M. Goodale, secrétaire parlementaire du président du Conseil privé, dépose la réponse aux ordres susdits.

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

En conformité des dispositions de l'article 58 du Règlement, M. Broadbent, appuyé par M. Nystrom, propose,—Que la Chambre blâme le gouvernement de n'avoir pas pris au sérieux les recommandations faites année après année par l'auditeur général, et demande au gouvernement a) de prendre des mesures pour que les rapports financiers annuels de toutes les sociétés de la Couronne soient renvoyés aux comités compétents de la Chambre des communes;

b) de fournir au Comité permanent des comptes publics un personnel suffisant pour lui permettre d'accomplir intégralement sa tâche; et

c) de nommer immédiatement un contrôleur général comme le recommande le rapport de l'auditeur général afférent à l'année financière se terminant le 31 mars 1976.

Il s'élève un débat;

Du consentement unanime, la Chambre revient à l'appel des *Motions*.

Du consentement unanime, sur motion de M. Cullen, appuyé par M. Guay (Saint-Boniface), il est ordonné,—Que le Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques soit autorisé à entendre des témoignages au sujet de Statistique Canada lors de l'examen des crédits du Budget supplémentaire (B) déjà renvoyés à ce Comité.

Le débat reprend sur la motion de M. Broadbent, appuyé par M. Nystrom,—Que la Chambre blâme le gouvernement de n'avoir pas pris au sérieux les recommandations faites année après année par l'auditeur général, et demande au gouvernement a) de prendre des mesures pour que les rapports financiers annuels de toutes les sociétés de la Couronne soient renvoyés aux comités compétents de la Chambre des communes;

b) de fournir au Comité permanent des comptes publics un personnel suffisant pour lui permettre d'accomplir intégralement sa tâche; et

c) de nommer immédiatement un contrôleur général comme le recommande le rapport de l'auditeur général afférent à l'année financière se terminant le 31 mars 1976.

Après plus ample débat, les délibérations relatives à cette motion sont terminées.

Le Sénat transmet un message pour informer la Chambre que le nom de l'honorable sénateur Davey a été ajouté à la